



普通法研究在中国:问题与思路	李红海	· 5 ·
用拾得的信用卡在 ATM 机上取款行为之定性	刘明祥	· 22 ·
对《行政许可法》第 8 条的批判性思考 ——以九江市丽景湾项目纠纷案为素材	余凌云	· 29 ·
论我国物权法上的担保物权制度	邹海林 常敏	· 42 ·
不动产登记簿之研究	程啸	· 64 ·
论违法性要件的独立	张金海	· 82 ·
民间对日索赔诉讼上的变迁和中国政府的回应 ——兼论不干涉原则	张新军	· 96 ·
试论国际私法的国际法性质 ——兼评“国内法”论者的主要观点	金明	· 121 ·
公司契约论	弗兰克 H. 伊斯特布鲁克 丹尼尔 R. 费雪 著 黄辉 译	· 131 ·
《清华法学》第一卷(2007年)总目录		· 158 ·
《清华法学》杂志订阅单		· 160 ·



CONTENTS

Common Law Studies in China: Problems and Trains of Thought	<i>Li Honghai</i>	• 5 •
Criminal Liability of the Act of Drawing cash from ATM With a Picked – up Credit Card	<i>Liu Mingxiang</i>	• 22 •
Critical Thinking on Article 8 of the Administrative Licence Law	<i>Yu Lingyun</i>	• 29 •
On the Real Right for Security Under the Real Right Law of China	<i>Zou Hailin Chang Min</i>	• 42 •
On Registries of Real Property	<i>Cheng Xiao</i>	• 64 •
On Establishment of Unlawfulness Requirement in Tort Law	<i>Zhang Jinhai</i>	• 82 •
War Reparation Lawsuits and Judgments in Japan and the Chinese Reactions; Some Reflections on the Principle of Non – Intervention	<i>Zhang Xinjun</i>	• 96 •
On the Nature of Private International Law As Being International Law ——Comments on the Main Ideas of “Domestic Law” Theories	<i>Jin Ming</i>	• 121 •
The Corporate Contract	<i>Frank H. Easterbrook Daniel R. Fischel</i>	• 131 •

Senior Editor of English Text	<i>Chen Weizuo</i>
-------------------------------	--------------------